
Zápis č. 14/17‐20(215) 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT v Brně 

konaného 18. září 2018, 14:30 hodin 
zasedací místnost děkanátu FCH 

 
Přítomni:  Diviš, Flegr, Hároniková, Kalina, Komendová, Krajčovič, Obruča, Opravil, 

Palovčík, Pilátová, Sedláček, Šimončičová, Šintajová. 
Omluveni:    Pořízka, Szotkowski 
Hosté:     Hladík, Vala, Weiter. 

Program: 

1. Zahájení zasedání 
2. Návrh dodatku č. 1 ke Směrnici děkana č. 2/2017 „Pravidla pro organizaci studia na 

Fakultě chemické“  
3. Návrh dodatku č. 1 ke Směrnici děkana č. 4/2017 „Pravidla pro přiznávání stipendií na 

Fakultě chemické“  
4. Návrh dokumentu „Pravidla sestavení rozpočtu a hospodaření Fakulty chemické VUT 

v Brně pro kalendářní rok 2019“ 
5. Různé 
 
 
AD 1)  
Předseda AS FCH VUT přivítal přítomné a zahájil zasedání. Nikdo z přítomných neměl žádnou 
připomínku nebo komentář. 
 
AD 2)  
Dodatek  č.  1  ke  Směrnici  děkana  č.  2/2017  „Pravidla  pro  organizaci  studia  na  Fakultě 
chemické“  byl  projednán  na  minulém  zasedání  AS  FCH;  předseda  se  dotázal,  zda  se 
neobjevily  dodatečné  dotazy  či  připomínky.  Nikdo  se  nepřihlásil,  proto  bylo  přistoupeno 
k hlasování o uvedeném dokumentu.  
Hlasování: 
  Pro:     13 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Akademický senát AS FCH VUT v Brně schvaluje dodatek č. 1 ke Směrnici děkana 
č. 2/2017 „Pravidla pro organizaci studia na Fakultě chemické“. 
 
AD 3)  
Dodatek  č.  1  ke  Směrnici  děkana  č.  4/2017  „Pravidla  pro  přiznávání  stipendií  na  Fakultě 
chemické“ byl projednán na minulém  zasedání AS FCH; nebyly vzneseny  žádné dodatečné 
dotazy či připomínky. Předseda AS FCH tedy vyzval k hlasování o uvedeném dokumentu.  
Hlasování: 
  Pro:     13 
  Proti:    0 
  Zdržel se:   0 
Usnesení: Akademický senát AS FCH VUT v Brně schvaluje dodatek č. 1 ke Směrnici děkana 
č. 4/2017 „Pravidla pro přiznávání stipendií na Fakultě chemické“. 
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AD 4)  
Předseda AS  FCH  konstatoval,  že  dokument  byl  představen  děkanem  fakulty  na minulém 
zasedání a následně byl projednán Ekonomickou komisí AS FCH VUT. Požádal předsedu EK AS 
FCH VUT,  aby  seznámil  členy Akademického  senátu  FCH  s průběhem  a  závěry  jednání  EK. 
Informuje předseda EK, dr. Sedláček: EK se sešla 6. 9. 2018 a dokument detailně projednala. 
Z jednání je pořízen zápis, který je k dispozici u předsedy EK. Nejdůležitější body jednání: 

 Mezi členy EK a vedením panuje  jednoznačná shoda ve formulování cílů, kterým má 
dokument sloužit. Následná diskuze tudíž analyzovala mechanismy, jak cíle naplnit. 

 Bylo diskutováno o pozici CMV  ‐  tato bude popsána  v organizačním  řádu, nicméně 
pro příští  rok  se očekává,  že  jednotlivé  výzkumné  týmy budou  kopírovat  současné 
výzkumné  laboratoře  CMV  +  „zbytek“  každého  ústavu,  následně  bude  vyjasněn  i 
mechanismus vzniku nových výzkumných skupin. 

 Podrobně  byl  diskutován  způsob  rozdělení  institucionální  podpory  na  základě  RIV 
bodů  a  VUT  bodů,  kdy  byly  popsány  2  varianty,  tzv.  „historická“  (rozdělení  všech 
bodů za publikace, kde vznikly ‐ bez ohledu na to, zda autor je či není zaměstnancem 
fakulty) a „přenosová“ (body  jsou započítány pouze stávajícím zaměstnancům). Byly 
zkoumány výhody  i nevýhody obou variant; EK se přiklonila  i variantě „historické“  ‐ 
vedení akceptovalo.  

 Na  základě diskuze bylo dohodnuto,  že předložený dokument bude upraven,  resp. 
doplněn čl. 4, bod 4 o následující informace: 

o Identifikace  pracovníků  povede  ideálně  na  úroveň  výzkumných  skupin, 
nejméně však na úroveň ústavů. 

o V případě studentů DSP bude jejich zařazení do výzkumného týmu provedeno 
dle výzkumného týmu školitele. 

o Bodové  hodnocení  těch  pracovníků,  kteří  již  nejsou  zaměstnanci  FCH,  bude 
přiřazeno dle historické příslušnosti k ústavu 

Doplňuje tajemník FCH: Ještě byla na základě diskuze v EK upřesněna formulace v čl. 9, odst. 
6 ‐ příděl z centralizované části Fondu provozních prostředků.  
 
Předseda  AS  FCH  otevřel  diskuzi.  V diskuzi  bylo  dohodnuto,  že  do  dokumentu  budou 
zapracovány  uvedené  změny  a  následně  bude  dokument  distribuován  prostřednictvím 
předsedy EK a předsedy AS všem členům AS.  
 
 
AD 5)  
Předseda AS FCH VUT v Brně otevřel diskuzi a předal slovo děkanovi fakulty. 
 
Děkan fakulty, prof. Weiter 

 Byly zveřejněny výsledky ankety o nejlepšího pedagoga ‐ tímto blahopřeje vítězům. 

 

Doc. Obruča 

 Všichni  vyučující  obdrželi  informaci  o  tom,  že  studentům  budou  zrušeny  fakultní 
emailové  adresy,  resp.  jména  studentů  budou  nahrazena  čísly  ‐  tuto  skutečnost 
nepovažuje  za  vhodnou,  jelikož  to  vyučujícím  přidělá  práci  (budou muset  zjišťovat,  o 
kterého studenta se jedná). Toto stanovisko podpořili i další členové AS. 

  Reaguje děkan: Jedná se o to, že fakulta přechází na cloudové služby a celkově na novou 
podobu webu, kdy bude fakultní web integrován do webu VUT, což přinese více změn ‐ 
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např.  funkci  intranetu  převezme  intraportál  apod.  Obecně  platí,  že  pro  oficiální 
komunikaci mezi vyučujícím a studentem by měly být primárně využívány VUT zprávy. 
Pokud  jde o pravidla komunikace, bude vydán pokyn děkana, který bude  tato pravidla 
upravovat.   

  Pokud  by  se  zjistilo,  že  nově  zaváděný  systém  bude mít  závažnější  nevýhody,  dojde 
k přezkoumání a případné úpravě. 

 

Předseda AS, doc. Diviš 

 Dotázal  se,  zda  už  je  řešeno  personální  zabezpečení  chodu  oddělení  informačních 
služeb. Reaguje děkan: Již delší dobu toto oddělení pracuje s úvazkem 2,6 ‐ přičemž od 
1. 11. 2018 přechází Mgr. Buk na FSI. Nový pracovník, který byl vybrán v prvním kole 
výběrového  řízení,  nakonec  nemohl  z osobních  důvodů  nastoupit;  bylo  tedy  vypsáno 
druhé  kolo  ‐  ve  čtvrtek  se  bude  konat  schůzka  s uchazečem.  Současně  se  plánuje,  že 
požadavky budou předávány tak, aby byly kontrolovatelné. 

 
Další příspěvky do diskuze nebyly; předseda AS FCH tedy poděkoval všem za účast. 
Následující zasedání bude mimořádné a uskuteční se dne 25. 9. 2018 ve 14:00 hodin. 
 
Brno, 20. 9. 2018           
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková           
 
 

 
 
............................................                                                    ……………………………………………. 
Kristína Šintajová              Mgr. Renata Komendová, Ph.D. 
Předsedkyně SK AS FCH          Předsedkyně KAP AS FCH 
     
 
 

..…………………………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 


